
Protokół Nr 2/2024

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły

5 listopada 2024 r. sala 229c godz. 10:00 - 10:45

Urząd Miasta Piły

W posiedzeniu uczestniczyło 4 członków Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły (nieobecny

radny Józef Jopek). Lista obecności członków komisji stanowi załącznik do protokołu.

Porządek obrad posiedzenia:

1. Powitanie obecnych i stwierdzenie quorum.

3. Omówienie potrzeb oraz przygotowanie propozycji obszarów do kontroli.

4. Sprawy różne.

Mateusz Pazdej – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przywitał przybyłych na posiedzenie

członków Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły oraz Justynę Wiśniowiecką - Zielińską -

dyrektor Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych.

Mateusz Pazdej – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że na ostatnim

posiedzeniu omówione zostały wstępne propozycje do planu pracy. Dzisiejsze spotkanie ma na

celu ustalenie szczegółów, w tym dat przeprowadzenia kontroli.

Przewodniczący przygotował ramowy plan pracy Komisji Rewizyjnej. Najważniejszy element

planu to analiza wykonania budżetu Miasta Piły za rok 2024. Zgodnie z wcześniejszymi

ustaleniami, punkt ten został wpisany na kwiecień-maj 2025 r.

Ustalono pięć obszarów tematycznych dot. kontroli, które podzielone zostały na kontrolę

kompleksową, programową i sprawdzającą.

W kontroli kompleksowej ujęte zostały dwie kwestie:

● dotycząca analizy zasadności wydawania decyzji administracyjnych przez Urząd Miasta

Piły w zakresie Komunikacji Dróg Publicznych przebiegających przez prywatne nieruchomości

znajdujące się na terenie gminy oraz uregulowań formalno-prawnych pomiędzy stronami -

styczeń 2025 r.

● dotycząca strategii Miasta Piły w zakresie tworzenia przestrzeni parkingowych.

Na obszar badania wybrano osiedla: Śródmieście oraz Koszyce. Termin: luty 2025 r.
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Propozycje powyższych tematów zgłosił Mateusz Pazdej – Przewodniczący Komisji

Rewizyjnej.

Kontrola problemowa - propozycję zgłosiła Radna Teresa Kasior. Kontrola dotyczyć ma

remontów oraz realizacji najmu mieszkań komunalnych i socjalnych, będących w zarządzie

Miejskiego Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej, a także wykazu pustostanów wraz z planami

realizacji zadań. Termin: wrzesień 2025 r.

Radna Teresa Kasior sprecyzowała, że propozycja kontroli dotyczy: wyszczególnienia stanu

mieszkań, listy oczekujących na mieszkania, wpływów, wydatków i zadłużenia za lata

2002-2024, wykazu pustostanów wraz z planami realizacji zadań oraz budynków zajmujących

dużą obszarowo działkę niewykorzystaną (czy przewiduje się zabudowę takich działek

budynkami jednorodzinnymi), pozyskiwania środków zewnętrznych na poprawę sytuacji

mieszkaniowej.

Mateusz Pazdej – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że plan sformułował

ogólnie.

Radna Teresa Kasior zaproponowała, żeby te szczegółowe informacje były do wewnętrznej

pracy komisji. Zostaną wykorzystane przy tworzeniu pism dot. szczegółowego zakresu kontroli.

Mateusz Pazdej – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że ciężko całą

problematykę ująć hasłowo.

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej Ewa Krupka - Zaręba zauważyła rozbieżność

między planem sformułowanym przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej i propozycjami

Radnej Teresy Kasior. Zapytała Radną Teresę Kasior, czy plan jest skonstruowany zgodnie z

jej propozycją.

Radna Teresa Kasior zgodziła się ze sformułowaniem zaproponowanym przez Mateusza

Pazdeja – Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.

Kolejny temat kontroli, dotyczący analizy terminowości wpłat podatków i opłat lokalnych,

wystawiania upomnień, tytułów wykonawczych zmierzających do zastosowania środków

egzekucyjnych za 2024 r. Termin: marzec 2025 r.

Mateusz Pazdej – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że powyższa kontrola

została zaproponowana przez Wiceprzewodniczącą Komisji Rewizyjnej Ewę Krupkę -

Zarębę. I w związku z tym tematem, na posiedzenie Komisji, zaproszona została Justyna

Wiśniowiecka–Zielińska - dyrektor Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych.
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Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej Ewa Krupka - Zaręba zapytała dyrektor Wydziału

Podatków i Opłat Lokalnych - Justynę Wiśniowiecką–Zielińską, na kiedy Wydział Podatków i

Opłat Lokalnych mógłby przygotować kompleksową informację dot. w/w tematu.

Justyna Wiśniowiecka–Zielińska - dyrektor Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych

powiedziała, że termin uzależniony jest od tego, jakich konkretnie danych oczekuje komisja.

Podstawową kwestią jest zakończenie roku 2024. Dyrektor powiedziała, że upomnienia są

realizowane przez Wydział Finansowy. Dodatkowo w najbliższym czasie planowana jest

kompleksowa kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej. Kontrola taka jest bardzo

pracochłonna. Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej Ewa Krupka - Zaręba zapytała czy

marzec 2025 r. jest realnym terminem?

Justyna Wiśniowiecka–Zielińska - dyrektor Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych

powiedziała, że wszystko zależy od pytań. Lepszym terminem będzie kwiecień 2025 r.

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej Ewa Krupka - Zaręba powiedziała, że w kwietniu

komisja zajmuje się analizą wykonania budżetu.

Justyna Wiśniowiecka - Zielińska - dyrektor Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych

powiedziała, że uszczegółowienie tematu pozwoli na określenie jakiego nakładu pracy będzie

wymagało przygotowanie oczekiwanych danych.

Radna Teresa Kasior zaproponowała zamianę terminów kontroli.

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej Ewa Krupka - Zaręba powiedziała, że postara się

tak sformułować pytania, żeby dało się odpowiedzieć na nie i przeprowadzić kontrolę w marcu.

Justyna Wiśniowiecka–Zielińska - dyrektor Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych

poprosiła, aby komisja przekazała pytania pisemnie. Uprzedziła jednocześnie, że nie ma

możliwości udostępnienia danych, które pozwolą na identyfikację podatników.

Mateusz Pazdej – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej podziękował dyrektor Wydziału

Podatków i Opłat Lokalnych.

Justyna Wiśniowiecka–Zielińska - dyrektor Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych

opuściła posiedzenie Komisji.

Mateusz Pazdej – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił propozycję kontroli

sprawdzającej dotyczącej sposobu finansowania budowy Centrum Przesiadkowego obok Galerii

Vivo przy ulicy Zygmunta Starego. Ocena zasadności realizacji takich zadań przez Gminę Piła.

Ponadto analiza chronologii obiegu dokumentów związanych z ww. inwestycją. Termin:

październik 2025 r.

Powyższa kontrola zaproponowana został przez Radną Marię Miler.
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Przewodniczący, na prośbę radnej, odczytał szczegółowe pytania przygotowane przez Radną

Marię Miler:

1. Zasadność budowy przystanków autobusowych połączeń międzymiastowych przez

Gminę Piła:

a. dlaczego, kiedy, komu i za jaką kwotę PKS zbył teren dworca razem z budynkiem i

zajezdnią autobusów międzymiastowych,

b. dlaczego Gmina Piła przyjęła do realizacji budowę przystanków autobusowych połączeń

międzymiastowych, które nie należą do zadań własnych gminy,

c. czy Gmina Piła zawarła umowę ze Starostwem Powiatowym w Pile na realizację w/w

zadania, jeżeli tak to jaka jest data umowy, warunki, partycypacja kosztów,

d. w którym roku wprowadzono w/w inwestycję do budżetu miasta Piły, założone źródła

finansowania i wysokość zabezpieczonych środków finansowych oraz rzeczywiste wykonanie

finansowe.

Mateusz Pazdej – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że w powyższym temacie

złożył interpelację dot. tego jakie są plany miasta na ten teren.

Mateusz Pazdej – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zaproponował powołanie zespołów do

kontroli poszczególnych obszarów. Kierownikami zespołów będą osoby, które zaproponowały

dany temat. Autorzy propozycji wyrazili zgodę.

Radna Teresa Kasior zaproponowała, aby w skład zespołów kontrolnych wchodzili

każdorazowo wszyscy członkowie Komisji Rewizyjnej.

Członkowie Komisji Rewizyjnej poparli propozycję Radnej Teresy Kasior.

Radna Maria Miler zapytała kto będzie się zwracał z prośbą o udzielenie informacji do

instytucji zewnętrznych? Radna zaproponowała Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.

Mateusz Pazdej – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przychylił się do propozycji Radnej

Marii Miler.

Radna Teresa Kasior przypomniała kolejność czynności dot. kontroli.

Mateusz Pazdej – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zaproponował kolejny termin

spotkania na 14 stycznia 2025 r., godzina 10:00. Na posiedzeniu komisja zajmie się pierwszym

tematem. Ewentualne spotkanie w grudniu ustalone zostanie telefonicznie.
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Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej Ewa Krupka - Zaręba poprosiła, aby tytuł

proponowanej kontroli był zgodny z przedstawioną propozycją.

Radna Maria Miler zauważyła, że jest on dość obszerny.

W punkcie “Sprawy różne”, Mateusz Pazdej – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej

przypomniał treść pisma, które Pani XXX skierowała do Komisji Rewizyjnej.

Członkowie Komisji Rewizyjnej zobowiązali Mateusza Pazdeja – Przewodniczącego Komisji

Rewizyjnej do wystąpienia o opinię prawną w sprawie w/w pisma.

W wyniku zakończenia dyskusji Przewodniczący Komisji – Mateusz Pazdej zamknął

posiedzenie Komisji Rewizyjnej o godz. 10:45.

Protokołowała: Przewodniczący Komisji Rewizyjnej

Katarzyna Sztafel Mateusz Pazdej

Protokół Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły z 5 listopada 2024 r. podpisali:

Lp. Nazwisko i imię Podpis

1 Mateusz Pazdej
...............................................

2 Józef Jopek
...............................................

3 Teresa Kasior
...............................................

4 Ewa Krupka-Zaręba
...............................................

5 Maria Miler
...............................................
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